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P R O T O K Ó Ł  Nr XLIX/23 

 
z XLIX sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 28 lutego 2023 r. 
 

 

 

 
 

 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia 19 grudnia 2022 r., 28 grudnia 2022 r. oraz                   

30 stycznia 2023 r.  

4. Sytuacja na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem gminy 

Wręczyca Wielka – informacja przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy.  

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Wręczyca Wielka. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

7. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

8. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

9. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym . 

10. Wnioski. 

11. Przyjęcie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka za rok 

2022.  

12. Przyjęcie Informacji za rok 2022 dot. wydanych decyzji o naliczeniu jednorazowych opłat tzw. 

rent planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia planu przestrzennego zagospodarowania 

gminy oraz opłat adiacenckich z tytułu wybudowania infrastruktury technicznej lub podziału 

nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela.  

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XLVII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 



Rada Gminy Wręczyca Wielka na XLIX sesji zwyczajnej w dniu 28 lutego             

2023 r. podjęła następujące uchwały: 
 

1) Uchwała Nr XLIX/382/23 w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Grodzisko 

nazwy „Brzozowa”. 

 

2) Uchwała Nr XLIX/383/23 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego na 

okres do 3 lat dla dotychczasowego najemcy. 

 

3) Uchwała Nr XLIX/384/23w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXV/243/17 Rady Gminy Wręczyca 

Wielka z dnia 13 czerwca 2017 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków na terenie gminy Wręczyca Wielka. 

 

4) Uchwała Nr XLIX/385/23 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na obszarze gminy 

Wręczyca Wielka. 

 

5) Uchwała Nr XLIX/386/23 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

 

6) Uchwała Nr XLIX/387/23 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. 

 

7) Uchwała Nr XLIX/388/23 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

8) Uchwała Nr XLIX/389/23 w sprawie przyjęcia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych 

dzieci  i  młodzieży szkół podstawowych z terenu Gminy Wręczyca Wielka. 

 

9) Uchwała Nr XLIX/390/23 w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania uczniom uzdolnionym 

stypendiów Wójta Gminy Wręczyca Wielka. 

 

10) Uchwała Nr XLIX/391/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego. 

 

11) Uchwała Nr XLIX/392/23 w sprawie zmian w budżecie  gminy na 2023 rok. 

 

12) Uchwała Nr XLIX/393/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wręczyca Wielka na lata 2023-2029. 

 
Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 28 lutego 2023 roku stanowi jednocześnie 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/
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P R O T O K Ó Ł   Nr XLIX/23 
 

z XLIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 28 lutego 2023 r. w  godz. 12.14 – 14.46 

  w sali narad Urzędu Gminy we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  10  Radnych                  -   wg listy obecności  

- Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński  

-  Zastępca Wójta Gminy -   Pan Bogusław Głąb 

-  Sekretarz Gminy           -   Pani Magdalena Kasprzak 

-  Skarbnik Gminy            -   Pani Barbara Jezior 

-  Adwokat, obsługa prawna Urzędu Gminy – Pani Aleksandra Cieślak – Fornal  

- Komendant Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej – p.o. kom. Arkadiusz Okoń 

- Aspirant Policji – Pan Paweł Grzesiak  

- Zastępca Dyrektora Urzędu Pracy – Pan Mariusz Mandat   

- Radna Powiatowa – Pani Justyna Strzelczyk  
 

Dyrektorzy jednostek organizacyjnych Gminy: 

-  Pani Agnieszka Brodziak  -   Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, 

-  Pani Monika Mańczyk   - Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

-  Pan Mateusz Wąsiński       -   Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  

 
 

Sołtysi z terenu gminy Wręczyca Wielka oraz mieszkańcy.  
 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy): 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia 19 grudnia 2022 r., 28 grudnia 2022 r. oraz                   

30 stycznia 2023 r.  

4. Sytuacja na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem gminy 

Wręczyca Wielka – informacja przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy.  

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Wręczyca Wielka. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

7. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

8. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

9. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym . 

10. Wnioski. 

11. Przyjęcie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka za rok 

2022.  

12. Przyjęcie Informacji za rok 2022 dot. wydanych decyzji o naliczeniu jednorazowych opłat tzw. 

rent planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia planu przestrzennego zagospodarowania 

gminy oraz opłat adiacenckich z tytułu wybudowania infrastruktury technicznej lub podziału 

nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela.  

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych:  

1)  podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Grodzisko nazwy 

„Brzozowa”;  

2) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego na okres     

do 3 lat dla dotychczasowego najemcy; 



-2- 

 

3) podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXV/243/17 Rady Gminy Wręczyca 

Wielka z dnia 13 czerwca 2017 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Wręczyca Wielka; 

4) podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na obszarze gminy Wręczyca 

Wielka; 

5) podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023; 

6) podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych; 

7) podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania;  

8) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci                       

i  młodzieży szkół podstawowych z terenu Gminy Wręczyca Wielka;  

9) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania uczniom uzdolnionym 

stypendiów Wójta Gminy Wręczyca Wielka; 

10) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu pod drogę 

położonego w miejscowości Grodzisko;  

11) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu pod drogę 

położonego w miejscowości Grodzisko;  

12) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego; 

13)  podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na 2023 rok; 

14)  podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2023-2029. 
 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XLIX sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 

Ad. 1. 
 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia XLIX sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

Radna Pani Anita Toborek – nieobecna usprawiedliwiona, Radna Pani Małgorzata Zatyka – 

nieobecna usprawiedliwiona, Radny Pan Michał Hendzlik – nieobecny usprawiedliwiony, Radny Pan  

Paweł Kocik – nieobecny usprawiedliwiony, Radny Pan Piotr Wydmuch – nieobecny 

usprawiedliwiony. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał wszystkich Zgromadzonych, 

zaproszonych Gości wymienionych jak na wstępie oraz Mieszkańców Gminy.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Pan Marek Prubant wraz z Wójtem Gminy Tomaszem 

Osińskim oraz Radnymi powitali Panią Monikę Mańczyk nowego Dyrektora Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Pani Monika Mańczyk bardzo serdecznie podziękowała za tak miłe przywitanie 

i przyjęcie na nowym stanowisku. Dodała, że przed nią bardzo trudna i ciężka praca, ale 20 – letnie 

doświadczenie i długoletnia praca u boku Pani Dyrektor Janiny Kluba pozwoliła zdobyć jej duże 

doświadczenie i wiedzę. Będzie dalej pomagać najbardziej potrzebującym na terenie gminy 

Wręczyca Wielka poprzez rozwijanie usług, przeciwdziałania różnym patologiom społecznym, jak                 

i udzielania adekwatnego wsparcia tym osobom. Liczy na zaufanie, na zrozumienie, na lojalną 

wiodącą współpracę.  

 

 

Ad.2. 
 

         Przedstawienie porządku obrad 
 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni                               

w odpowiednim terminie otrzymali porządek obrad sesji. Następnie zapytał, czy do dzisiejszego  

porządku obrad będą jakieś propozycje zmian. 

 

      Zmian do porządku obrad nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie porządek obrad XLIX sesji zwyczajnej w brzmieniu przedstawionym Radnym                             

w materiałach na sesję.  

 

 
  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                               

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad XLIX sesji zwyczajnej Rady Gminy                                      

w brzmieniu jak na wstępie. 
 
 

Ad.3.  
 

       Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 19 grudnia 2022 r., 28 grudnia 2022 r. oraz                   

30 stycznia 2023 r.  
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż protokoły zostały Państwu 

Radnym przekazane drogą elektroniczną, jak również w formie papierowej były udostępnione do 

wglądu w Biurze Rady.  

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy do protokołów będą ze strony Państwa Radnych jakieś 

uwagi. 

Uwag do projektów protokołów nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Projekty protokołów zostały poddane pod głosowanie celem ich przyjęcia.  
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 
 

Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół  z XLVI sesji nadzwyczajnej z dnia 19 grudnia 2022 

roku,  XLVII sesji zwyczajnej z dnia 28 grudnia 2022 r. oraz XLVIII sesji nadzwyczajnej z 30 

stycznia 2023 r.  

 

 

Ad.4. 

 

Sytuacja na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem gminy 

Wręczyca Wielka – informacja przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poprosił Zastępcę Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Kłobucku o przedstawienie informacji będącej przedmiotem niniejszego punktu. 

Pan Mariusz Mandat – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kłobucku powitał 

Zgromadzonych, po czym przedstawił informację na temat sytuacji na lokalnym rynku pracy, 

tj. w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Wręczyca Wielka. 

 

(Szczegółowa informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim z uwzględnieniem Gminy 

Wręczyca Wielka – załącznik nr 3 do protokołu) 

 

Po przedstawieniu pełnej informacji o sytuacji na rynku pracy, Zastępca Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy Pan Mariusz Mandat podziękował, prosząc o ewentualne pytania ze 

strony Państwa Radnych.  
 

Głos zabrał: 
 

Radny Pan Artur Klorek:  

- Panie Dyrektorze odnośnie, tego Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Był teraz ogłoszony jeden 

konkurs, tak, i nie był wykorzystany cały, jest już następny czy...  

Pan Mariusz Mandat: 

- Niestety jest bardzo dużo wniosków, które nie otrzymają dofinansowania ze względów formalnych, 

stąd zostały nam pieniądze na kolejne środki, na kolejne działania, a poza tym, jeżeli wyczerpiemy 

pule główną, zawsze składamy o środki jakby poza tą pulą główną i udaje nam się je otrzymać. 

Dlatego prosimy, żeby tych pracodawców, w tych pierwszych działaniach było jak najwięcej, bo 

wtedy my mamy później szansę na to, żeby te środki uzupełniać w terminach, które dają  nam 100% 

realizację tych zadań.  

Radny Pan Artur Klorek:  

- Rozumiem, czyli kiedy Pan przewiduje ten następny konkurs?  

Pan Mariusz Mandat: 

- Być może nawet w przyszłym tygodniu ogłosimy konkurs.  

Radny Pan Artur Klorek:  

- Rozumiem. Dziękuję uprzejmie.  
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 

głos, po stwierdzeniu, że nie podziękował Panu Dyrektorowi za przybycie 

i przedstawienie informacji. 

 

 

Ad.5. 

 

Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Wręczyca 

Wielka. 

 

  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poprosił Komisarza Arkadiusza Okonia                  

o przedstawienie informacji. Dalej Pan Przewodniczący podziękował za przedstawienie informacji, 

poczym zwrócił się do Rady Gminy czy mają pytania do Pana Komendanta. 

(Szczegółowa Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 

– załącznik nr 4 do protokołu) 

 

 

Głos zabrał:  

 

Radny Pan Artur Klorek:  

- Witam serdecznie Panie Komendancie. Jestem Radnym z Hutki i z poprzednią Panią Naczelnik też 

rozmawiałem o tym, zgłaszałem to też w powiecie. Bardzo mi zależy na oznakowaniu poziomym na 

drodze  (jak dobrze znalazłem) powiatowej 2041 Panki – Kłobuck. Chodzi o skrzyżowanie na Hutce. 

To jest ulica Główna, Długa, Kłobucka i Żwirowa bodajże tam jest. Chodzi o to, żeby umieścić znaki 

poziome oprócz tych pionowych, które są, ponieważ one bardziej uregulują, uwidocznią kierunek 

drogi głównej i będzie to bezpieczniejsze skrzyżowanie, ponieważ tam się zdarzają wymuszenia i to 

bardzo często jestem tego świadkiem. Miałem przyjemność, czy to może wątpliwą przyjemność, też 

takie sytuacje widzieć, czy uczestniczyć w nich, dlatego będę chciał z Panem porozmawiać o tym, 

jakby to można było pchnąć  do przodu, żeby faktycznie te znaki poziome tam umieścić, bo to będzie 

na pewno nam sygnalizowało wcześniej, że jest droga podporządkowana, czy z pierwszeństwem. 

Dziękuję.  

Komendant Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej – p.o. kom. Arkadiusz Okoń: 

-Jak najbardziej jestem otwarty na rozmowę na ten temat. Niemniej jednak, nie ukrywam, że to 

akurat wystąpienie, czyli Pana, że tak powiem, uwaga zostanie przeze mnie przekierowana do 

Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego  tutejszej komendy, który podejrzewam wyznaczy 

policjantów, którzy z pracownikiem, czy tutaj kłobuckiej administracji udadzą się na miejsce i na 

pewno dokonają na miejscu wizji lokalnej jak to wygląda i czy są w ogóle możliwości zmiany 

oznakowania. My możemy chcieć, ale nie zawsze też jesteśmy w stanie.   

Radny Pan Artur Klorek:  

- Tu nie chodzi o zmianę, tylko, żeby po prostu to oznakowanie, które jest po prostu potwierdzić 

jeszcze znakami poziomymi. Dziękuję.  

Komendant Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej – p.o. kom. Arkadiusz Okoń: 

-  Rozumem. Dobrze. Przekażę oczywiście. Dziękuję.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Rady Gminy czy mają 

jeszcze jakieś pytania do Pana Komendanta, po stwierdzeniu, że nie podziękował Panom Policjantom 

za przybycie.   
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Ad.6. 
 

          Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 
       

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił informację na temat pism,                      

które wpłynęły do Rady Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym,                     

tj.  od  28 grudnia 2022 roku do 28 lutego 2023 roku: 

 

 

 30 grudnia 2022 roku do Rady Gminy wpłynęło ROZSTRZYGNIĘCIE NADZORCZE od 

Wojewody Śląskiego, który stwierdził nieważność uchwały Nr XLV/364/22 Rady Gminy 

Wręczyca Wielka z dnia 29 listopada 2022 roku  w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględniając przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży 

oraz rodziców, w części określonej w § 2 uchwały, jako sprzeczny z art. 39a ust.3 ustawy z dnia 

14 grudnia 2016 r. Prawo Oświatowe (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 1082 ze zm.), w związku z art. 1                  

i art. 5 ustawy z dnia 15 września 2022 r. o zmianie ustawy – Prawo Oświatowe oraz ustawy                      

o finansowaniu zadań oświatowych oraz art. 2 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia                     

2 kwietnia 1997 r.  

 

 02 stycznia 2023 roku wpłynęło pismo z Biura Rzecznika Praw Obywatelskich. Biuro Rzecznika 

Praw Obywatelskich poinformowało, że zgłosił się wnioskodawca petycji, który poinformował, że 

jego ponowiona petycja (z dnia 11 października 2022 r.) o utworzenie młodzieżowej Rady Gminy 

w gminie Wręczyca Wielka została pozostawiona bez rozpatrzenia przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy. W związku z powyższym Rzecznik Praw Obywatelskich 

zwrócił się z prośbą o nadesłanie skanu stanowiska wraz z uzasadnieniem Rady Gminy Wręczyca 

Wielka z 27 września 2022 roku, w którym to stanowisku nie uwzględniono petycji dotyczącej 

utworzenia młodzieżowej Rady gminy oraz skanu pierwotnej petycji wnioskodawcy z dnia                    

22 lipca 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wszystkie te pisma zostały przekazane do Biura 

Rzecznika Praw Obywatelskich. 

 

 W dniu 20 stycznia 2023 r. do wiadomości Rady Gminy wpłynęło pismo o podjęcie czynności                

w celu uregulowania kwestii przebiegu granic, danych w ewidencji gruntów i budynków oraz 

wpisów w Księgach Wieczystych dotyczących działek położonych w Pile Pierwszej w sąsiedztwie 

Remizy Ochotniczej Straży Pożarnej.  

 

Przedmiotowy wniosek rozpatrywał będzie zgodnie z kompetencjami Wójt Gminy Wręczyca 

Wielka o czym została poinformowana wnioskodawczyni jak   i również Radni Gminy Wręczyca 

Wielka.  

 

 

  27 stycznia 2023 r. do Rady Gminy wpłynęła petycja w sprawie zwiększenia świadomości 

dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności.  Z uzasadnienia petycji wynika, że potrzeba 

transplantacji może dotknąć każdego z nas. Każdy mieszkaniec naszego kraju powinien być 

świadomy tego, jak temat transplantacji wygląda pod względem polskiego prawa. Petycję te 

skierowałem na posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków                      

i Petycji przedstawi w swoim sprawozdaniu jakie stanowisko zajęła komisja w tym temacie. 

 

  Pragnę również poinformować, że 25 stycznia wpłynęły do wiadomości Rady Gminy uchwały VI  

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 25 stycznia 2023 r.  

 

 Pierwsza Uchwała Nr 4200/VI/31/2023 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z 25 stycznia 2023r. Wydał pozytywną opinię                  

o możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w uchwale budżetowej na 2023 

rok Gminy Wręczyca Wielka 

 

 Druga Uchwała Nr 4200/VI/32/2023 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z 25 stycznia 2023r.  Wydał również pozytywną 

opinię o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Wręczyca wielka 

wynikającej z planowanych  i zaciągniętych zobowiązań.  

 

 17 lutego 2023 r. do wiadomości Rady Gminy wpłynął wniosek   o utwardzenie lub naprawę 

ulicy Tęczowej we Wręczycy Wielkiej. Wnioskodawcy zwrócili uwagę, że na chwilę obecną 

przejazd ulicą Tęczową jest całkowicie niemożliwy. Wnioskodawcy również proszą                          

o dokonanie kontroli stanu technicznego tejże drogi w trybie natychmiastowym oraz podjęcie 

działań interwencyjnych mających na celu zapewnienie możliwie najwyższego poziomu 

bezpieczeństwa ruchu.   

 

 24 lutego Kuratorium Oświaty w Katowicach przekazało, zgodnie z właściwością, skargę 

pracowników Przedszkola w Węglowicach na dyrektora. Skarga została przekazana do 

rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Po rozpatrzeniu skargi Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji przedłoży mi stosowne pismo, celem wprowadzenia do porządku 

obrad na najbliższą sesję zwyczajną Rady Gminy.  

 

Na tym Pan Przewodniczący zakończył swoją informację na temat pism, które wpłynęły 

do Przewodniczącego Rady Gminy oraz Rady Gminy w okresie międzysesyjnym i które dostępne 

są do wglądu w Biurze Rady Gminy. 

 

 

Ad. 7 

           Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
          

           Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zostały złożone sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

1)  Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jakub Winecki złożył sprawozdanie                      

z pracy Komisji w okresie międzysesyjnym ( posiedzenie odbyło się  w dniu 21 lutego 2023 r.). 
 

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie sprawozdanie, 

przedstawione przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji.    
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 5 do protokołu) 

 

 

2)  Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza złożył sprawozdanie z pracy Komisji 

Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym                         

(na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 lutego 2023 r.). 
 

Do sprawozdania z pytaniem zwrócił się:  

 

Radny Pan Wiesław Żerdziński: 

-  Czy mógłby Pan powtórzyć ten fragment dotyczący tego punktu rehabilitacji w Golcach? Czym to 

się zakończyło? Ja musiałem opuścić wtedy tę komisję i do końca nie jestem zorientowany jak to... 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza: 

- Znaczy, jeżeli chodzi o sprawozdanie, to mogę Panu odczytać, bo to nie jest długie.  

Pan Starosta Powiatu kłobuckiego, Pan Henryk Kiepura, który przedstawił problemy związane                        

z Ośrodkiem  Fizjoterapii w Golcach... Był Pan jeszcze do tego momentu? 
Radny Pan Wiesław Żerdziński: 

- Tak. 

Radny Pan Wiesław Żerdziński: 

- No i później była dyskusja, w trakcie tej dyskusji m.in. Pan Starosta wyjaśnił, że wpłynął do niego 

wniosek o wyrażenie zgody na zamkniecie tej placówki. Natomiast, jeżeli chciałby Pan dowiedzieć 

się szczegółowo jak wyglądała dyskusja, będzie to w protokole, jest to bardzo obszerny materiał                    

i nie uważam, żeby to musiało być zawarte w sprawozdaniu, gdyż musiałbym tutaj odczytywać kilka 

stron protokołu.  Można w Biurze Rady się z tym zapoznać.    

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie sprawozdanie ze 

wspólnego posiedzenia Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej, przedstawione przez 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej.       

  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej  Rady Gminy  w okresie międzysesyjnym. 

 

(sprawozdanie – załącznik nr 6 do protokołu) 

 

 

Ad.8. 
 

          Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
 

         Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności w okresie                         

od ostatniej sesji zwyczajnej, tj.  od 28 grudnia 2022 r. do 28 lutego 2023 r. 

 

Pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego została 

przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
 

 (informacja – załącznik nr 7 do protokołu) 

 

 

Ad. 9. 
            

           Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od ostatniej sesji 
 

 

           Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków  za 

okres od  28 grudnia 2022 r. do 28 lutego 2023 r.  
 

Pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego została 

przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  

 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

Głosowanie imienne nr 6  – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                      

w okresie międzysesyjnym. 
 

(informacja – załącznik nr 8 do protokołu) 

 
 

Ad. 10.     
          

           Wnioski. 

 
 

  W ramach niniejszego punktu, głos zabrali:  

 

Radna Pani Urszula Zomerfeld: 

- Ja mam dwa wnioski.  

Na wstępie pozwolę sobie zapytać Pana Wójta, ponieważ zostały nam przedstawione informacje                   

o remontach cząstkowych dróg. Natomiast mam pytanie – tam było kilka dróg wyszczególnionych – 

mam pytanie co do planowanych remontów takich po zimowych i łataniu po prostu bieżących dziur,  

tutaj też ciężko wymienić drogi, bo właściwie każda droga ma ubytki, które wymagają pozimowej 

naprawy. Czy jest to planowane i w jakim czasie? 

Natomiast drugi temat, to temat dotyczący likwidacji Gabinetu Fizjoterapii w miejscowości Golce.   

W imieniu mieszkańców gminy Wręczyca Wielka została przygotowana petycja, ona nie jest zbyt 

obszerna, więc pozwolę sobie przeczytać tą petycję.  

Petycja na podstawie art. 2 ustawy z dnia   11 lipca 2014 roku o petycjach, działając w imieniu 

mieszkańców Gminy Wręczyca Wielka wnoszę petycję w sprawie utrzymania działalności Gabinetu 

Fizjoterapii w miejscowości  Golce. Uzasadnienie: omawiany na wstępie Gabinet Fizjoterapii jest 

szczególnie ważny dla mieszkańców Gminy Wręczyca Wielka, ale również mieszkańców Powiatu 

Kłobuckiego.  Gabinet Fizjoterapii  w Golcach to punkt, w którym świadczone są usługi w ramach 

kontraktu z NFZ oraz usługi prywatne, z których cały dochód przekazywany jest do ZOZ – u                          

w Kłobucku. W związku z rosnącymi kosztami utrzymania organ odpowiedzialny za opiekę zdrowotną 

w Powiecie myśli o likwidacji gabinetu   w Golcach. Czas oczekiwania na zabiegi w ramach NFZ jest 

bardzo wydłużony. W Kłobucku na część zabiegów oczekuje się nawet dwa lata, a w gabinecie                         

w  Golcach z informacji uzyskanych  od pracowników, do marca 2024 roku na zabiegi oczekuje około 

300 pacjentów. Dlatego też utrzymanie tego punktu jest bardzo ważne. Zwracamy się do władz Gminy 

Wręczyca Wielka o ponowne zweryfikowanie, możliwości współpracy z ZOZ w Kłobucku oraz 

Starostwem Powiatowym,  w zakresie dalszego prowadzenia Gabinet Fizjoterapii w Golcach. 

Ponowną analizę kosztów utrzymania oraz wynajmu pomieszczeń, w których zlokalizowany jest 

gabinet. Biorąc pod uwagę społeczny aspekt funkcjonowania gabinetu, zasadny jest fakt 

zastosowania preferencyjnych warunków najmu przedmiotowych pomieszczeń. Bardzo duża część 

pacjentów korzystających   z usług Gabinet Fizjoterapii, to osoby, które nie mogą pozwolić sobie na 

prywatną opiekę medyczną  i dojazd do dalej położonych placówek, a likwidując ww. placówkę 

zostaną do tego zmuszeni. Biorąc powyższe argumenty pod uwagę zwracamy się z petycją do Wójta 

Gminy Wręczyca Wielka oraz Rady Gminy Wręczyca  Wielka  o uwzględnienie potrzeb mieszkańców 

Gminy Wręczyca wielka w zakresie rehabilitacji i fizjoterapii oraz utrzymanie działalności 

przedmiotowego gabinetu. 

Do petycji dołączona jest lista z podpisami mieszkańców. Ja bardzo serdecznie dziękuję wszystkim 

mieszkańcom oraz sołtysom, którzy zaangażowali się w zbieranie tych podpisów, bo w ciągu 

czterech dni udało nam się zebrać 800 podpisów. Gabinet Fizjoterapii  w Golcach jest nam bardzo 

potrzebny i bardzo prosimy o to, aby uwzględnić nasze prośby. Petycja podobnej treści została też                  

w dniu dzisiejszym złożona do Starostwa Powiatowego w Kłobucku. Dziękuję.   
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Przewodniczącego Rady Gminy Marek Prubant: 

- Chciałbym proszę Państwa dodać, ponieważ petycje składamy poprzez biuro podawcze, jeżeli 

chodzi o tę petycję, ta petycja powinna być skierowana tylko i wyłącznie do Starostwa Powiatowego 

w Kłobucku, ponieważ Starostwo Powiatowe jest wykonawcą Narodowego Funduszu. Odnośnie tych 

zabiegów, które wykonuje i Starostwo Powiatowe to prowadzi. Tutaj myślę, że Pan Wójt się w tym 

temacie odniesie, ponieważ ze strony Radnych z tego, co pamiętam na komisji nie było 

przeciwwskazań, żeby ta placówka istniała, wręcz przeciwnie, każdy z Radnych chciał, żeby ta 

placówka istniała, ale doszło do sytuacji takiej, że po prostu Gmina dopłacałaby do utrzymania tej 

placówki, dość duże pieniądze w stosunku do tego, co kiedyś było. Oczywiście ta petycja zostaje 

przyjęta, mam nadzieję, że w odpowiedziach Pan Wójt później zajmie jakieś stanowisko w tym 

temacie.   

Radna Pani Urszula Zomerfeld: 

- Rzeczywiście ta petycja w drugiej kopii została złożona do Starostwa Powiatowego, natomiast 

bardzo wszystkim mieszkańcom zależy na utrzymaniu tego punktu, dlatego też chcieliśmy, aby 

również na sesji Rady Gminy ta informacja wybrzmiała i ta petycja została odczytana. Biorąc pod 

uwagę fakt, że pod petycją podpisało się naprawdę bardzo dużo osób, tak jak wspomniałam, te 

podpisy zostały zbierane króciutko, bo tylko cztery dni i również Państwu chcieliśmy przedstawić 

głośno tą informację, jak również nasze zaangażowanie i naszą chęć dalszego prowadzenia tego 

gabinetu. Dziękuję bardzo.   

Przewodniczącego Rady Gminy Marek Prubant: 

- Proszę Państwa myślę, że temat będzie procedowany na komisjach. Myślę, że Pan Wójt się do tego 

tematu też odniesie. Szkoda, że na dzisiejszej sesji nie ma nikogo ze Starostwa, ponieważ, ktoś                  

z władz Starostwa powinien uczestniczyć  i zadeklarować się mieszkańcom, że załóżmy jest dobra 

wola  ze strony Starosty na utrzymanie tego.  

Radna Powiatowa – Pani Justyna Strzelczyk: 

- Pan Starosta jest w delegacji, to była prośba by ten temat przełożyć na sesję marcową i na pewno 

ktoś w marcu na sesji ze Starostwa będzie. 

Przewodniczącego Rady Gminy Marek Prubant: 

- Rozumiem. Proszę Państwa wydaje mi się, że ten temat został w tym momencie wyczerpany, z tego 

względu, że temat będzie musiał być podjęty później, ponieważ została złożona petycja, ta petycja 

będzie na pewno rozpatrzona i na sesji w marcu myślę, że Gmina i Starostwo dojdą do jakiegoś 

konsensusu, żeby tę placówkę utrzymać.  

Radna Pani Urszula Zomerfeld: 

- Tylko bardzo prosilibyśmy o taką oficjalną informację, ale nie z przeciąganiem z miesiąca na 

miesiąc z taką niepewnością, jak długo jeszcze ten gabinet będzie istniał, tylko na przyszłość 

pozytywnie ustosunkowanie się do naszej prośby nie tylko z odkładaniem comiesięcznym. Dziękuję.  

Sołtys Sołectwa Truskolasy - Ilona Augustynowicz:  

- Proszę Państwa, pozwolę sobie wypowiadać się w imieniu całej miejscowości, pomimo że 

reprezentuję tak jakby połówkę. Uzupełnię tutaj wypowiedz Pani Radnej z naszego terenu. Dlatego, 

że bardzo dużo osób w ostatnim czasie komunikowało się, kontaktowało się ze mną w sprawie 

właśnie tematu omawianego przed chwileczką i też moja prośby by tutaj wspomóc działanie w ogóle. 

Prośba do Pana Wójta, do Rady Gminy o działania, żeby nie doszło do zamknięcia tej placówki, tego 

gabinetu, gdyż liczba mieszkańców, którzy są bardzo zadowoleni od wielu lat, którzy korzystają są 

pozapisywani na dalsze zabiegi, jest ich bardzo dużo. Tutaj odezwały się głosy, że należałoby szukać 

rozwiązań kontraktów na NFZ, różnych tego typu, czy podobnych gabinetów prywatnych było 

więcej, by tych umów było jak najwięcej. Więc zamykanie takiego gabinetu jest zupełnie 

niezrozumiałe dla mieszkańców i w ostatnich latach mieliśmy bardzo dużo działań, nawet w naszej 

Gminie tutaj, które wpływały na poprawienie jakości naszego życia, czy też poprzez budowę siłowni, 

czy innych obiektów. Natomiast tutaj to jest takie w opinii mieszkańców, jest to uderzenie w ich 

właściwe dostępności, ich dobre możliwości rehabilitacji, by gdzieś tutaj na miejscu jest mało.  
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Mówi się dużo o wyrównaniu szans mieszkańców wsi, więc ta dostępność też jest bardzo ważna, 

dostępność do takich zabiegów. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczącego Rady Gminy Marek Prubant: 

- Pani Sołtys proszę mnie zrozumieć, ja wypowiem się w tym momencie w imieniu własnym, nie             

w imieniu Radnych, ponieważ instytucją prowadzącą jest ZOZ  Kłobuck. Ja nie widzę 

przeciwwskazań, żeby dalej  ta instytucja w postaci rehabilitacji w Golcach istniała. Niemniej jednak 

instytucją prowadzącą jest ZOZ Kłobuck i to Pani Dyrektor złożyła wniosek do Zarządu Powiatu              

o likwidację tego. Także prosiłbym udać się na sesję Rady Powiatu i w tym momencie w jakiś sposób 

próbować „wymusić”…, ponieważ my jako Gmina jesteśmy tylko właścicielem obiektu i jak 

najbardziej chcemy ten obiekt wynająć, bo ten obiekt nie będzie po to, żeby za przeproszeniem robić  

spotkania, tylko po prostu jest, żeby służył mieszkańcom naszej Gminy.  

Pani Małgorzata Gworys:  

- Ja byłam osobą, która pracowała wtedy w Radzie, byłam Radną Powiatową, jak tworzył się Gabinet 

Fizjoterapii, z mojej inicjatywy on powstał. Pan Przewodniczący i niektórzy z Państwa Radnych byli 

wtedy też Radnymi, wiecie, że tworzył się w bólach, nie wszyscy się chcieli zgodzić na to, bo mała 

wioska, bo ludzie tam nie pójdą, nawet Dyrektor ZOZ - u miał wątpliwości. Sprzęt dał KRUS. Gmina 

wyłożyła wtedy „kupę” forsy, bo to było 260 000 zł, to było 17 lat temu naprawdę dużo pieniędzy, 

sprzęt dostaliśmy zupełnie nowy z KRUS – u, on ma w tej chwili 17 lat. Padają zarzuty, że stary, 

sprzęt jest sprawny co roku jest serwisowany, gdyby nie był sprawny, nie można by było wykonywać 

na nim zabiegów, więc działa, a jak będzie niesprawny, zawsze można zwrócić  się o to, żeby  KRUS  

udostępnił nowy, to miało służyć rolnikom, ich rodzinom, a docelowo mieszkańcom wsi. Teraz nagle 

okazuje się, że dobrze by było, żeby to zamknąć i przenieść wszystkich do miasta. Przepraszam 

bardzo, nam się już wszystko zabiera – gabinety stomatologiczne, szkoły, przedszkola, jest ich coraz 

mniej, ja nie wiem, czy my jesteśmy ten gorszy sort mieszkańców wsi?, że już nic ma u nas nie być. 

Jak człowiek mieszkający na wsi, który czasami musi nająć kogoś, żeby go dowiózł ma dojeżdżać do 

Kłobucka, gdzie czasami, żeby zaparkować to trzeba ten Kłobuck trzy razy objechać, a z parkingu 

dojść o kulach do Kłobuckiego gabinetu, to jest  naprawdę wyzwanie dla starszego człowieka, a 

często są to emeryci, którzy potrzebują takiej pomocy. W Kłobucku tak jak już Pani powiedziała, 

czeka się dwa lata, to można sprawdzić w internecie, to  nie jest żadna utajniona informacja, u nas 

czeka się rok. Panie wykonują tych zabiegów około piętnastu, 15 – 18 osób przychodzi dziennie, 

każdy siedzi tam około godziny, chodzi przez dziesięć dni, ponieważ zabiegi są na dwa tygodnie 

rozpisane. Nie wiem, co jeszcze mogę powiedzieć? Położenie jest dogodne, dojechać można bez 

problemu, podjechać blisko, podejść. Sprowadzanie ludzi do Kłobucka uważam nie ma żadnego 

sensu. Ja wiem, że sprawa rozwija się też o czynsz, jak ja to zakładałam, umowa była, że ZOZ daje 

pracowników, my utrzymujemy budynek. Ja wiem, że jest ciężko, że wszystko poszło w górę,  

czynsz od siedemnastu lat jest taki sam – jest bardzo niski – ale proszę Państwa, to jest jeden gabinet 

na całą taka dużą Gminę, korzystają naprawdę wszyscy. Państwo Radni, bardzo was proszę 

przychylcie się do tego, żeby pozostawić, albo w takim stanie w jakim jest, albo poprosić 

Starostwo… oni naprawdę… ja jestem z nimi w kontakcie, oni twierdzą, że oni nie chcą tego 

zamykać, tylko chcą do jakiegoś konsensusu dojść. Nie wiem kto mówi prawdę, bo ja dzisiaj jestem 

tylko obywatelem, nie uczestniczę w sesjach, ani w komisjach, ale tu jest ludzkie zdrowie – dziś 

jesteśmy zdrowi, jutro możemy dostać udaru, możemy się połamać, możemy ulec jakiemuś 

wypadkowi i będzie nam ten gabinet potrzebny, a w takiej ilości jak jeden gabinet  w Kłobucku, to 

nie będzie miało to żadnego sensu. Nie wyceniajmy pieniędzmi ludzkiego zdrowia.  

Ociepliliście ten budynek, wymieniliście okna, jest w tej chwili bardzo ładny, jest oszczędność na 

opale. Moja prośba, przemyślcie, to Państwo Radni jeszcze raz i proszę o pozytywną opinię. Ja wiem, 

że to też jest w waszych rękach, nie tylko Starostwa Powiatowego, oni będą na następnej sesji                       

i wierzę, że też przedstawią jakieś propozycje, żeby to wszystko utrzymać. Dziękuję bardzo.   
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Przewodniczącego Rady Gminy Marek Prubant: 

- Pani Małgorzato, ja absolutnie nie neguję tego, co Pani powiedziała. Jeszcze raz powtórzę, to co 

powiedziałem wcześniej. Wydaje mi się, że sesja nie jest po to, aby prowadzić dyskusję w tym 

temacie, od tego są komisje i myślę, że na najbliższej komisji ktoś ze Starostwa przyjedzie                          

i ewentualnie, jeżeli ktoś z Państwa Radnych Powiatowych czy Sołtysów będzie zainteresowany, to 

zapraszam na tę komisję i proszę wtedy tę dyskusję prowadzić w takim kierunku, który rozwiąże 

dany problem.  

Pani Małgorzata Gworys:  

- Oni tylko czekali na to, żebyście Państwo o to walczyli. Trzeba się o to „bić” po prostu, bo jak oni 

zobaczą, że wam na tym zależy, to też ze swojej strony ustąpią.   

Przewodniczącego Rady Gminy Marek Prubant: 

- Zapraszam na komisje Pani Małgorzato.  

Proszę Państwa, co tu dalej dyskutować, wydaje mi się, że tutaj jesteśmy wszyscy zgodni odnośnie 

tego tematu i dalsza dyskusja jest zbędna. Prosiłbym, abyśmy -  na komisji oczywiście ten temat,              

w jakiś sposób rozstrzygnęli.  

Sołtys Sołectwa Wręczyca Wielka – Maria Polak: 

- Proszę, aby na ulicy Brzoskwiniowej we Wręczycy Wielkiej został postawiony, chociaż jeden słup 

z lampą uliczną, bo wiem, że w niedalekiej przyszłości będzie tam trzeba wykonać oświetlenie do 

końca ulicy, ale teraz widzę bardzo pilną potrzebę, żeby tam chociaż jeden słup był z lampą uliczną. 

Dziękuję bardzo.  

Radna Pani Barbara Bogus: 

-  Ja mam pytanie, co prawda nie ma nikogo, no jest jedna Radna ze Starostwa, ale głównie do Pana 

Starosty bym miała wtedy pytanie. Odnośnie remontu drogi na Borze Zapilskim, to jest droga 

powiatowa, w tej chwili jest tam bardzo duży ruch, bo jest objazd, ze względu na Borowe, gdzie się 

robi wiadukt i ten upadek drogi na Górce tzw. miał być wyremontowany już około dwóch lat temu, 

teraz ten objazd spowodował, że jest zwiększony ruch uliczny, więc to niebezpieczeństwo, że tam 

może dojść do jakiegoś wypadku, jest coraz większe. Oczywiście w dalszym ciągu monituję                            

o zrobienie chodnika i właściwej nawierzchni na tej drodze – na Borze Zapilskim, bo ona już za 

chwilę się „rozejdzie” całkiem przez te objazdy.  

Odnośnie tej rehabilitacji, też bym chciała swoje słowo dołożyć, może spróbujemy w Gminie 

poszukać jakiś innych środków, żeby się dołożyć na utrzymanie tego ośrodka, żeby wspólnymi siłami 

ze Starostwem jednak ten Ośrodek został utrzymany. Dziękuję.  

Radny Pan Artur Klorek: 

- Przyłączam się do Radnej Zomerfeld, odnośnie łatania dziur, tych takich doraźnych dziur. Ja wiem, 

że będzie ogłoszony przetarg, będzie ulica Dolna robiona z kanalizacją, i wiem, że nie ma sensu tam 

robić jakiś takich konkretnych napraw tych dziur, ale się trochę pokazało dziur tak doraźnie, żeby je 

załatać, ponieważ są, jest kilka takich uciążliwych i wiadomo, że później to i tak będzie rozkopane, 

chodzi o to, żeby chociaż trochę wyrównać tą nawierzchnię, żeby dało się przejechać, i to jest jedno. 

Odnośnie Golcy ja wyraziłem swoje zdanie na komisji, sam czekam 1,5 roku na rehabilitację, także 

wiem jak to wygląda. Dziękuję bardzo.  

Radna Powiatowa – Pani Justyna Strzelczyk: 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałam zapytać – czy kluby sportowe z terenu Gmina 

Wręczyca Wielka, składając wnioski o dotacje na realizację zadań klubów  - mają pozycję jak – 

opłaty, ponoszone koszty za wynajem obiektów sportowych? Są takie okresy w czasie roku, że aura 

nie pozwala grać na trawiastych boiskach i wtedy korzystają z hal sportowych, lub innych obiektów. 

Jak wszyscy Państwo wiedzą, mamy przepiękny obiekt w Truskolasach, za co jeszcze  raz wszystkim  

dziękuję – Radnym oczywiście, bo to Państwo wybudowali ten obiekt przy dofinansowaniu Państwa, 

a ja mam ciągłe zarzuty, chodzi tu konkretnie o jeden klub z naszej Gminy, o klub Amator Golce, 

który usilnie twierdzi, że grać na tym obiekcie może całkowicie za darmo,  że to Gmina ponosi 

koszty, jakby wypożyczenia tych obiektów przez klub sportowy. Chciałam powiedzieć, że dwa kluby 

z Gminy korzystają – Amator Golce i Jezioro Huragan. Sprawa wygląda tak, że na podstawie  
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oczywiście zgody Ministerstwa możemy pobierać koszty za utrzymanie, bieżące utrzymanie tego 

boiska. Koszty te są naprawdę wysokie, przedstawiałam je niejednokrotnie. Szkoły na to nie stać, 

chciałabym się właściwie dowiedzieć, czy mogę przyjść na jakąś komisję, gdzie mogłabym, albo 

zobaczyć te wnioski klubów sportowych, jak to wygląda i przy okazji, jeżeli jeszcze te kluby 

otrzymują dotację na wynajem tych obiektów  sportowych, a np. tych pieniędzy nie wydadzą, czy 

mogą te pieniądze przeznaczyć na realizację innych kosztów, np. wynagrodzenie sędziów, trenerów 

czy zakup np. sprzętu sportowego i w jakim procencie, czy rzeczywiście w całości muszą te 

pieniądze przeznaczyć na wynajem?  

Chciałabym również przestawić jak wygląda to przeliczenie kosztów, bo naprawdę ostatnio te 

pogłoski krążą rozmaitej treści, zupełnie niepotrzebnie, bo cennik jest jeden dla wszystkich, myślę, że 

nie wygórowany, bo to nie jest tak naprawdę opłata za wynajm, tylko opłata za utrzymanie tego 

boiska i za korzystanie  z szatani, z natrysków. Powiem, jakie inwestycje poczyniłam, żeby 

udoskonalić ten obiekt i żeby rzeczywiście kluby sportowe mogły z tego korzystać. W tamtym roku 

to zainteresowanie było powiedzmy jeszcze niewielkie, bo tak naprawdę dopiero od 1 lutego, 

jakiekolwiek kluby sportowe przyjeżdżały i zewnętrznych klubów też nie było dużo, ale w tym roku 

naprawdę jest to znaczna liczba klubów sportowych, które korzystają z tego boiska i zawsze coś tam 

dla tej szkoły zostaje. Nigdy to nie zwróci tych kosztów, które już poniosłam, ale nie chciałabym, aby 

cały czas ktoś mnie szykanował, że ja to robie bezprawnie. Ciągle mam problem z pozyskiwaniem 

tych płatności, a gdy dzwonię do swoich dłużników, bo mam takich więcej, to jest zwyczajowa  

forma… koniec miesiąca się zbliża  przypominam, że mają mi tam coś wpłacić na konto, to 

usłyszałam, że jestem bezczelna, dlaczego ja w ogóle śmiem dzwonić do Pana Prezesa. Dziękuję.  

Wiceprzewodniczący Pan Krzysztof Ocimek: 

- Panie Wójcie, ja mam takie pytanie. Jak wygląda Pana decyzja na dzień dzisiejszy w sprawie 

przerobienia materiałów niebezpiecznych, budowlanych na instalację, która ma powstać w Szarlejce 

przy żwirowni? Dla mieszkańców nie tylko Szarlejki i Kalei uważam, to jest bardzo poważna sprawa, 

ze względu na ujęcie wody, no i mieszkańców, którzy, korzystają z wody. Dziękuję bardzo.  

Sołtys z Szarlejki – Henryk Brzezicha: 

- Proszę Państwa jest taka sprawa, że jakość tej wody jest dużo gorsza, czuje się to w smaku. 

Uważam, że to żwirownia, gdzie już przerabia odpady budowlane od różnego rodzaju i ma wpływ na 

to. Czy jest prowadzony jakiś bieżący pomiar jakości wody? No bo może dojść nawet do zatrucia. 

Dziękuję bardzo.  

 

Więcej wniosków nie zgłoszono, zatem punkt został zamknięty.  

 

/ około 14:01 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę, po czym około 14:15 wznowił obrady/ 

 

Ad. 11. 

 

Przyjęcie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Wręczyca Wielka za rok 2022 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Sprawozdanie będące przedmiotem 

niniejszego punktu, było szczegółowo omawiane na posiedzeniu Komisji.  

 

Następnie zwrócił się do Radnych o ewentualne pytania do Sprawozdania. 

 

Pytań do Sprawozdania nie zgłoszono, wobec czego Sprawozdanie zostało poddane pod głosowanie.   
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 7 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Wręczyca Wielka za rok 2022. 

(sprawozdanie  – załącznik do protokołu) 

 

 

 

Ad. 12 . 

 

Przyjęcie Informacji za rok 2022 dot. wydanych decyzji o naliczeniu jednorazowych 

opłat tzw. rent planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia planu przestrzennego 

zagospodarowania gminy oraz opłat adiacenckich z tytułu wybudowania infrastruktury 

technicznej lub podziału nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż Informacja będąca przedmiotem 

niniejszego punktu, było szczegółowo omawiane na posiedzeniu Komisji.  

 

Następnie zwrócił się do Radnych o ewentualne pytania do Informacji. 

 

Pytań do Informacji nie zgłoszono, wobec czego Informacja zostało poddane pod głosowanie.   

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 8 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                               

0 „przeciw”,  0 „wstrzymujących się”) podjęła Informację za rok 2022 dot. wydanych decyzji           

o naliczeniu jednorazowych opłat tzw. rent planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia 

planu przestrzennego zagospodarowania gminy oraz opłat adiacenckich z tytułu wybudowania 

infrastruktury technicznej lub podziału nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela. 

 

(Informacja  – załącznik do protokołu) 
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Ad. 13.  

 

Podjęcie uchwał w sprawach różnych:  

 

Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek zwracając się 

do Rady Gminy o ewentualne pytania do poszczególnych projektów uchwał.  

 

1)  podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowo ści 

Grodzisko nazwy „Brzozowa”  

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 9 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,  0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/382/23 w sprawie nadania drodze wewnętrznej 

w miejscowości Grodzisko nazwy „Brzozowa” 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

2) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w naj em lokalu 

użytkowego na okres   do 3 lat  dla dotychczasowego najemcy 

 

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 10 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,  0 „przeciw”,                 

0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/383/23 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w najem lokalu użytkowego na okres  do 3 lat dla dotychczasowego najemcy 

 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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3)  podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXV/243/17 Rady Gminy 

Wręczyca Wielka z dnia 13 czerwca 2017 r. w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie 

gminy Wręczyca Wielka  

 

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                            

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/384/23 w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr XXV/243/17 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 13 czerwca 2017 r. w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy 

Wręczyca Wielka 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

 

4) podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na obszarze gminy Wręczyca Wielka  

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  
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Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                            

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/385/23 w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na obszarze gminy Wręczyca Wielka 
 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

 

5) podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkol e                  

i  w domu” na lata 2019 –  2023 

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                            

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/386/23 w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole  i w domu” na lata 2019 – 2023 

 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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 6) podjęcie  uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych  

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                            

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/387/23 w sprawie określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych 

 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

7) podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych war unków przyznawania                          

i  odpłatności za usługi opiekuńcze i  specjalistyczne usługi opiekuńcze,                       

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat,  jak również trybu ich pobierania  

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 15 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                            

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/388/23 w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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8) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu wspierania edukacji  

uzdolnionych dzieci   i   młodzieży szkół podstawowych z terenu Gminy 

Wręczyca Wielka 

 

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                            

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/389/23 w sprawie przyjęcia 

„Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci  i  młodzieży szkół podstawowych z terenu 

Gminy Wręczyca Wielka 

 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

9) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania uczniom 

uzdolnionym stypend iów Wójta Gminy Wręczyca Wielka  

 

 

Głos zabrał Pan Mateusz Wąsiński  -   Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych: 

- Panie Przewodniczący, Szanowno Rado. W związku z faktem, że uchwała w sprawie Regulaminu 

przyznawania uczniom uzdolnionym Stypendium Wójta Gminy Wręczyca Wielka, czyli ta następna 

uchwała, jest oparta na tej uchwale poprzedniej, czyli na programie wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół  podstawowych z terenu Gminy Wręczyca Wielka, proszę               

o zmianę, uzupełnienie w uchwale o regulaminie w § 1 ust. 1, brzmi on: przyjmuje się regulamin 

przyznawania uczniom uzdolnionym stypendium Wójta Gminy Wręczyca Wielka w ramach 

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzież szkół podstawowych   z terenu Gminy 

Wręczyca Wielka przyjętego uchwałą Nr XLIX/ … i tutaj w dotychczasowym projekcie mieliśmy 

puste miejsce, więc uzupełnilibyśmy to o numer 389/23 i reszta tego ustępu już w brzmieniu takim, 

jak jest w projekcie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek  poddał pod głosowanie projekt uchwały 

uwzględniający autopoprawkę w § 1 ust. 1, który otrzymuje brzmienie ”Przyjmuje się Regulamin 

przyznawania uczniom uzdolnionym stypendiów Wójta Gminy Wręczyca Wielka  w ramach 

„Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół podstawowych z terenu 

Gminy Wręczyca Wielka”, przyjętego Uchwałą nr  XLIX/389/23 Rady Gminy Wręczyca Wielka                   

z dnia 28 lutego 2023 r., stanowiący załącznik do niniejszej uchwały”. 
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 17 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                            

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/390/23 w sprawie przyjęcia 

Regulaminu przyznawania uczniom uzdolnionym stypendiów Wójta Gminy Wręczyca Wielka 

wraz z autopoprawką  

 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

10) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu pod 

drogę położonego w miejscowości Grodzisko 

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 2 

Przeciw – 6 

Wstrzymujących się – 2 

 

 

Głosowanie imienne nr 18 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka (2 „za”, 6 „przeciw”,                             

2 „wstrzymujących”) nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

gruntu pod drogę położonego w miejscowości Grodzisko.  

 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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11) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu pod 

drogę położonego w miejscowości Grodzisko  

 

Pytań  nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 0 

Przeciw – 8 

Wstrzymujących się – 2  

 

Głosowanie imienne nr 19 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka (0 „za”, 8 „przeciw”,                             

2 „wstrzymujących”) nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

gruntu pod drogę położonego w miejscowości Grodzisko.  

 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

12) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kłobuckiego.  

 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek poddał pod 

głosowanie projekt uchwały będący przedmiotem niniejszego punktu. 

 

Przebieg głosowania:  

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych  

Za – 10 

Przeciw – 0  

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 20 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                        

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/391/23 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego  

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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13) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok.  

(Pod głosowanie – pkt. 13  i 14, zostały poddane projekty uchwał, uwzględniające dodatkowe 

zmiany, wprowadzone po wysłaniu materiałów do Radnych, wynikające z konieczności 

przeniesienia środków z dotacji na „kulturę fizyczną” na rzecz dotacji z zakresu „kultury i 

ochrony dziedzictwa narodowego”. Na realizację zadań z zakresu „kultury fizycznej” Kluby będą 

mogły pozyskać środki z Funduszu Alkoholowego)  

 

Radny Pan Robert Broś zgłosił w załączniku Nr 8 Dział 010 w Rozdziale 01043 „zakup 

agregatów prądotwórczych” błąd polegający na błędnie wpinanej kwocie. Skarbnik Gminy 

poprosiła o uwzględnienie przy głosowaniu kwoty 258.893 zł zamiast 2258.893 zł. 
 

Więcej uwag nie było zatem Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek poddał 

pod głosowanie projekt uchwały będący przedmiotem niniejszego punktu wraz                                         

z autopoprawkami. 

 

Przebieg głosowania:  

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych  

Za – 10 

Przeciw – 0  

Wstrzymujących się – 0  

 

Głosowanie imienne nr 21 – załącznik nr 2 do protokołu  

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                        

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/392/23 w sprawie zmian                   

w budżecie gminy na 2023 rok wraz z autopoprawkami.  

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

14) Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  Gminy Wręczyca Wielka na lata 2023 -2029 

 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek poddał pod 

głosowanie projekt uchwały będący przedmiotem niniejszego punktu wraz z autopoprawkami. 

 

Przebieg głosowania:  

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych  

Liczba obecnych – 10 radnych  

Za – 10 

Przeciw – 0  

Wstrzymujących się – 0  
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Głosowanie imienne nr 22 – załącznik nr 2 do protokołu  

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,                        

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) podjęła Uchwałę Nr XLIX/393/23 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2023-2029 wraz                       

z autopoprawkami.  

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

Ad. 14.  

 

Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant udzielił głosu Wójtowi Gminy, prosząc o udzielenie 

odpowiedzi na wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji.  

 

 Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wniosek odnośnie 

łatania dróg pytanie powiązane Radnej Zomerfeld i Radnego Klorka.  

- Warunki pogodowe, jak widać są różne, co do śniegu, no nie ma wątpliwości, że go nie trzeba 

odśnieżać, ale sytuacje deszczowe i spadek temperatury powoduje, że w dalszym ciągu prowadzimy 

posypywanie piaskiem i solą na gołoledź. Po zakończeniu i po dzisiejszym przyjęciu budżetu  

dodatkowe środki, które wróciły, a zapożyczyliśmy je na realizację umowy GTV umożliwią 

rozpisanie przetargu i przystąpienie do łatania dziur. Oczywiście to, o czym wspomniałem te odcinki, 

to są najgorsze drogi jakie mamy, bo praktycznie nawierzchnia na nich jest w całości do wymiany, 

stąd one zostały zgłoszone. Co do dziur,  rzeczywiście objechałem teren, tych dziur jest coraz więcej, 

są ulice gdzie jest ich mniej, ale dość dużo powypadało, po tym okresie zimowym.  

 Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wniosek odnośnie 

likwidacji Ośrodka Rehabilitacji w Golcach 

- Tutaj padła propozycja odnośnie komisji myślę, że to w sugestii Przewodniczących tych komisji, 

aczkolwiek wyjaśnię kilka rzeczy, które miały tu miejsce. Na ostatnim posiedzeniu komisji 

połączonych, bo być może nie wszyscy Radni byli. W moim mniemaniu i takie odniosłem wrażenie 

po tych komisjach, nie ma Radnych, którzy chcieliby ten obiekt zamknąć i taka sama jest intencja 

Gminy. Stary sprzęt, to co zostało tutaj zarzucone, to nie jest zarzut Gminy, to wyszło z informacji od 

Pana Starosty, co do bardzo ciekawej rzeczy, bo padło tutaj stwierdzenie, że dwadzieścia osób 

dziennie  korzysta z tego gabinetu, według informacji, które uzyskaliśmy, a które były przekazane do 

NFZ – tu, tych osób jest dwudziestu rocznie. Myślę, że tutaj będzie kwestia wyjaśnienia, jak 

rzeczywiście jest. Nie wiemy i nie dostaliśmy jeszcze informacji, Pan Starosta powiedział, tylko, że 

środki, które wpływają do Starostwa, to jest kwota około 21 000 zł, jeżeli jest tyle osób prywatnie, to 

myślę, że będzie, kwestia wyjaśnienia czy ten obiekt nie powinien się utrzymać sam przy takiej 

liczbie osób.  

Co do zamykania szkół i przedszkoli, byłem Sołtysem osiem lat, byłem Radnym cztery lata, jestem 

Wójtem już ponad cztery lata i jeszcze żadna placówka w naszej gminie nie została zamknięta, więc 

nie wiem skąd takie stwierdzenie, ale myślę, że co do terenów wiejskich przypomnę, że ogromne 

środki za zgodą i przyzwoleniem Rady Gminy wydawane są na nasze placówki szkolne i śmiem 

twierdzić, bo mam dzieci w szkole średniej, że nie tylko nie odbiegamy, jeżeli chodzi o poziomy tych 

szkół i wyposażenia, nawet przewyższamy szkoły miejskie i to nawet z dużą kreską. Samo 

stwierdzenie Pani Dyrektor delegatury w Katowicach, jeżeli chodzi o Kuratorium Oświaty, przy  
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okazji otwierania pracowni w szkole we Wręczycy Wielkiej stwierdził, że my mamy sale, które 

remontujemy, są wyższego standardu niż niektóre nieremontowane miejscowości, wyremontowane w 

miejscowościach. Co do pomieszczenia na Golcach jeszcze, przypominam, żeby zwiększyć 

atrakcyjność tego terenu, przeznaczyliśmy kwotę 190 000 zł na ocieplenie, termomodernizację, 

wymianę stolarki okiennej, remonty kominów i wydaje się, to znaczy takie, ja mam odczucie, może 

się mylę, ale Gmina poczyniła bardzo dużo do tego, aby ta placówka tam była i funkcjonowała                   

i jeszcze dość atrakcyjnie przyciągała i teraz reasumując. Nie ma możliwości realizacji umowy na 

zasadzie dotychczasowej takiej, która była podpisana, ponieważ łamie ona pewnego rodzaju przepisy 

i w zakresie dyscypliny finansów publicznych w zakresie w ogóle najmu, wynajmu, dzierżawy, to są 

różne określenia, na różnych zasadach można się dogadać. Wyliczający tylko koszty opału i palacza, 

to jest 39 000 zł, co daje kwoty już ponad 3 000 zł rocznie i mówimy tu o  miesiącu. Mówimy tu o 

kosztach związanych z przyjęciem, że po ociepleniu nie będziemy zużywać 20 ton, tylko 10 ton 

węgla. Przy dzisiejszych stawkach jak do tego doliczymy jeszcze drobne remonty, które 

wykonujemy, utrzymanie, opłaty za śmieci, prąd, oświetlenie itd., to ta kwota jest naprawdę duża. 

Zaproponowana Staroście stawka 22 zł pierwotnie, to jest około 24 000 zł, czyli już od początku 

przyjmowaliśmy, że pewne koszty na siebie weźmiemy. Jeżeli chodzi o naszą kolejną propozycję, 

przy okazji zaproponowania, że  skoro ZOZ może przeprowadzić postępowanie, co do zakupu opału,  

zakupu węgla mógłby zmniejszyć tę stawkę do  15 zł za m
2 

, a przy rozwiązaniach najbardziej 

optymalnych,  użyczenia całego obiektu i prowadzenia przez ZOZ, byłaby to stawka około  7 zł, co 

już daje kwotę – naprawdę według mnie dobrą i przystępną do prowadzenia tej placówki. Tym 

niemniej z informacji jakie uzyskaliśmy od Pana Starosty na ostatniej komisji, jedyną możliwością 

jest utrzymanie status quo, czyli tak jak było do tej pory. Niestety zmierza to w kierunku zamknięcia 

tej placówki  i przyznam się szczerze, że decyzje na dzień dzisiejszy ostateczne jeszcze nie zapadły, 

co prawda terminy nas gonią, bo ja nie mogę wiecznie przedłużać umowy, na zasadzie porozumienia, 

daliśmy dwa miesiące czasu, przeszło to i przez te dwa miesiące nie osiągnęliśmy konsensusu, bo 

takie padło stwierdzenie. Aczkolwiek ze Starostą jeszcze w zeszłym tygodniu rozmawiałem i mamy 

siąść do rozmów, więc jeżeli ostateczne decyzje zapadnią o tym, że Starostwo Powiatowe zamyka 

Gabinet w Golcach, to będzie to rzeczywiście dość duży cios, jeżeli chodzi o mieszkańców naszej 

Gminy, a ja mogę tylko powiedzieć na podstawie tego, co było przedyskutowane na komisjach, 

stanowiska Rady i mojego własnego. Gmina zrobi wszystko, aby ta placówka nie została zamknięta. 

Niemniej musimy te różnice formalne, bo finansowe są  duże mniejsze, ale formalne rozwiązać. Co 

do naszych intencji, to tak jak wspomniałem, nam naprawdę zależy i nie zgodzę się z opinią, że to 

Gminie zależy na zamknięciu i że o nic nie walczyliśmy. Daliśmy chociażby przedłużenie terminu, 

po to proponujemy i przeliczamy stawki na każde możliwości, tak, aby to porozumienie osiągnąć, 

aczkolwiek  z tego, co mi jest wiadomo, to porozumienie uzyskuje się, kiedy dwie strony ustępują, a 

nie tylko jedna. 

 

 Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wniosek Co do ulicy 

Brzoskwiniowej – lampa. 

- Z przykrością stwierdzę, że w budżecie Gminy na 2023 rok nie ma środków na budowę oświetlenia, 

a budowa jednej lampy nie będzie dużo tańsza od budowy całej linii. Więc jeżeli już będziemy się 

przykładać do tego w momencie, kiedy będzie zabudowa mieszkaniowa na tej ulicy, to raczej 

będziemy starać się uwzględnić, to jako inwestycja budowlana na całej długości ulicy.  

 

 Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wniosek/pytanie Pani 

Justynie Strzelczyk 

- Na terenie Gminy Wręczyca Wielka za użytkowanie nawierzchni boiska w Gminie Wręczyca 

Wielka, a chodzi o Truskolasy, czyli to nowe boisko, nikt nie pobiera opłat za użytkowanie. 

Aczkolwiek, to co Pani też wspomniała przyszło pismo z Ministerstwa, że możemy pobierać koszty 
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związane z utrzymaniem i eksploatacją tego boiska, i rzeczywiście jeżeli tutaj będzie przychylność 

Radnych co do komisji, to myślę, że byłoby to bardzo dobre miejsce do tego, żeby sobie te sprawy 

raz na zawsze wyjaśnić, i wytłumaczyć, bo być może dochodzi do jakiegoś po prostu niezrozumienia, 

albo nieporozumienia w zakresie tego, co, jest rozumiał jako korzystanie z tego boiska ogólnie, a co 

w szczególe.  

 

 Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński odpowiedział na pytanie 

Wiceprzewodniczącego Ocimka w sprawie przerobienia materiałów niebezpiecznych 

 - Rozumiem, że chodzi o piaskownie i planowaną nową inwestycję, bo co do piaskowni decyzję  

wydało Starostwo Powiatowe i Urząd Górnictwa Urzędu Wojewódzkiego, Marszałkowskiego, nie 

Gmina Wręczyca Wielka. I tutaj przepraszam, ale będę musiał nie udzielić odpowiedzi, w związku z 

tym, że jest prowadzone postępowanie, które ja mam wydać decyzję, decyzja na ten moment nie 

została wydana żadna.  

Bardzo dziękuję Radnemu i Panu Sołtysowi za pomoc w organizacji spotkań z mieszkańcami, bo w 

interesie Gminy także, ale przede wszystkim mieszkańców jest to, aby ten przepływ informacji był 

rzetelny i jasny. Dlatego też organizujemy te spotkania i wychodzimy tak jakby naprzeciw 

mieszkańcom, nie informacjami suchymi w mediach czy w gazetach tylko bezpośrednimi 

spotkaniami. Tak jak mówiłem na spotkaniu, które miało miejsce – chyba w środę w zeszłym 

tygodniu, czy dwa tygodnie temu. Jesteśmy po pierwszym etapie, po drugim etapie mogę udzielić 

informacji częściowej. Wody Polskie nie wniosły, żadnych zastrzeżeń co do tej nowej inwestycji, ale 

najistotniejsze w tym postępowaniu będą konsultacje z wszystkimi zainteresowanymi, już nie tylko 

stronami, ale z wszystkimi zainteresowanymi, a zaznaczyć należy tutaj, że zainteresowanymi są też 

mieszkańcy Częstochowy, którzy z tego ujęcia korzystają. Wodociągów Częstochowskich i tutaj ta 

współpraca zarówno z wodociągami myślę, jak i z Panem Prezydentem Matyjaszczykiem jest na tyle 

dobra, że to wsparcie w rozwiązaniu tej sprawy i podjęciu decyzji ostatecznej będzie znaczące.  

 

 Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński odpowiedział na pytanie Pana Sołtysa 

Henryka Brzezicha odnośnie prowadzonych pomiarów jakości wody.  

- Oczywiście wyniki badania wody są publikowane, są zgłaszane do sanepidu. Nie ma co ukrywać, że 

poziomy azotanów, które 2018 roku nas zaskoczyły i zastosowaliśmy mieszanie z wodociągami 

częstochowskimi i to pozwoliło obniżyć wskaźniki do pożądanych. Na ten moment zlecone są 

ponowne badania na ujęciu wody w Szarlejce, w związku z tym, że rzeczywiście poziom  azotanów  

znów zaczął rosnąć i dochodzi do granic dopuszczalności. Tym nie mniej, oprócz samej działalności 

wyrobiska istotnym elementem jest to, że część azotanów tak naprawdę wynika z faktu, prowadzenia 

gospodarki rolnej i odpadów. Tutaj wychodzimy naprzeciw tak jak zapowiadałem w miesiącu marcu 

Radni zostaną zapoznani z propozycją zniesienia aglomeracji na terenie Gminy Wręczyca Wielka,  

bo środków finansowych na budowę kanalizacji i tak nie dostajemy, a możemy zostać ukarani za to, 

że nie wywiązujemy się z budowy kanalizacji. W związku z tym myślę, że wpływ na jakość wody 

przede wszystkim będzie miał też, fakt, iż od powiedzmy kolejnych miesięcy mieszkańcy naszej 

Gminy będą mieć bez problemu pozwolenia na budowę przydomowych oczyszczalni  ścieków, które 

są ekologiczne. Także tutaj na bieżąco miniaturujemy, na pewno w przypadku, kiedy ten poziom 

azotanów będzie znów przekroczony, wrócimy do kontroli mieszkańców i odbioru odpadów z terenu 

miejscowości przyległych, bo w pierwotnej wersji, to bardzo zaskutkowało i te poziomy spadły. 
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Ad. 13. 

 

            Zamknięcie obrad XLIX sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

                                                                                                             

            W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący o godz. 14.46 dokonał 

zamknięcia XLIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, dziękując wszystkim obecnym                         

za przybycie.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

                                                                             Przewodniczący Rady Gminy                                              

                                                                                        Marek Prubant 

 

 

Protokołowała:                                                                         

 

Ilona Paruzel                                                                                      

 

 


